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s l o v o  s t a r o s t k y  —

Tématem číslo jedna byl v únoru rozpočet města. Jeho konečná 
podoba se bude schvalovat na březnovém jednání zastupitel-
stva. Ale samozřejmě se řešily i další záležitosti, vybrala jsem ty 
nejdůležitější.
 Obchvat města  – Často slyším z řad občanů, že dokud tu nebu-
de, nic není jisté. Všechny kroky však směřují k tomu, abychom se 
ho opravdu dočkali. Ani na poslední schůzce s hejtmanem Králo-
véhradeckého kraje, kde byli zástupci všech dotčených organiza-
cí včetně starostů obcí spojených s průmyslovou zónou Kvasiny, 
nezaznělo nic, co by realizaci našeho obchvatu ohrozilo. Je však 
jisté, že původní termín, tedy zahájení prací na podzim 2016, do-
držen nebude, počítá se s ním počátkem příštího roku. 
 Zájem o průmyslovou zónu v Opočně ze strany investorů 
– Zóna pro výrobu a podnikatelské aktivity byla schválena v roce 
2004 změnou č. 1 územního plánu města, a to v oblasti Vodětína. 
V souvislosti s rozvojem automobilky v Kvasinách se nyní objevují 
první zájemci z řad investorů, kteří by zde chtěli umístit své provo-
zy. Náš region se může chlubit jednou z nejnižších nezaměstnanos-
tí, přesto si myslím, že toto je dobrá zpráva, protože právě otázka 
možnosti zaměstnání je prioritou pro případné nové občany Opoč-
na. Zachování historického centra a zároveň rozšiřování Opočna 
tímto směrem je jednou z cest, kterými se může Opočno vydat. 
 Zóna pro bydlení – Opět je tu souvislost s rozšiřováním výroby 
v Kvasinách, v celém našem okrese se zvýšila poptávka po bydle-

ní, ceny realit zaznamenávají nárůst. Stávající územní plán města 
obsahuje i zónu pro bydlení. S novou výstavbou rodinných domů 
se počítá v prostoru naproti Ořechové. 
 Klášter – Dnešní Opočenské noviny přinášejí informace z ana-
lýzy zájmu potenciálních investorů u tří objektů – nemocnice, 
budova čp. 2 a klášter. I poslední jmenovaný si našel své zájemce, 
nicméně nepředbíhejme – objekt zatím není náš. Královéhradec-
ký kraj a ÚZSVM (Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých) podaly dovolání k Nejvyššímu soudu ČR. Než bude rozhod-
nuto, město má klášter od ÚZSVM v užívání a je možné tam dělat 
drobné kulturní akce.
 Hotel Holub – Tady zatím k žádné převratné změně nedošlo, 
spíše chci reagovat na časté dotazy ze strany občanů. Podle nejno-
vějších informací chce insolvenční správce vyhlásit elektronickou 
dražbu. 
 Setkání u starostky – V minulém roce proběhla dvě setkání. 
Přestože se na nich sešli lidé s různými názory, obě se nesla v du-
chu vzájemného vysvětlování a velmi přínosné diskuze. Proto 
chci na tato setkání navázat i v letošním roce a věřím, že o ně bude 
přinejmenším stejně velký zájem. Jejich výhodu proti jednáním 
zastupitelstva vidím nejen v tom, že jsou neformální a přátelská 
a nám všem se na nich lépe diskutuje, ale i v tom, že jsme všichni 
„na jedné straně stolu“ (i když není kulatý). 
 První setkání, na které vás srdečně zvu, chci uskutečnit během 
března, přesný termín bude zveřejněn na plakátovacích plochách 
a na webu města.  Starostka Šárka Škrabalová

A léta běží, vážení. Proč titulní straně březnového vydání vévodí právě tito hokejoví borci, se dozvíte ve sportovní rubrice na straně 11. 
Foto z r. 1975–76: 1. řada zleva: Bulíček, Dyntar, Škobis, Krejča, Rejman. 2. řada zleva: MUDr. Král, Grim, Novotný, Šanovec, Fišer, 
Žďárek, Boukal, Jurik, Hamáček. 3. řada zleva: Vondřejc, Mach, Fabián, Dlabal, Veselka, Rubek, Brich, Tojnar, Hartman. 
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z jednání  rady —

Rada města Opočna č. 38/2016 a 39/2016

 − Rada města schválila podání žádosti o dotaci na zajištění akceschop-
nosti JPO II Opočno.

 − Rada města odsouhlasila změnu licence k provozování vnitrostátní ve-
řejné linkové osobní dopravy – linka 166 100 Praha – Deštné v Orl. h., 
dopravce: Jan Kukla, Gočarenkova 808/5, 147 00 Praha 4 – Podolí.

 − Rada města schválila doporučení hodnotící komise a rozhodla uzavřít 
smlouvu se společností Kooperativa Pojišťovna, a.s. Rada města pově-
řuje paní starostku podpisem smlouvy. 

 − Rada města schválila TJ Spartak podat žádost o dotaci na MŠMT na 
stavbu sociálního a technického zázemí u tenisových hřišť v Opočně 
a zároveň souhlasila se zařazením fi nanční spoluúčasti města ve výši 
720.000 Kč do návrhu rozpočtu roku 2016. 

 − Rada města schválila zpracování podkladů a podání žádosti na výměnu 
prvků veřejného osvětlení směřující k energetické úspoře na veřejném 
osvětlení. 

 − Rada města rozhodla zahájit potřebné kroky k přípravě žádosti o dotaci 
na automobil na dovybavení jednotky JPO II Opočno.

 − Rada města rozhodla dokončit projekt růžového záhonu na Kupkově 
náměstí s použitím vyšlechtěné odrůdy galské růže. 

 − Rada města vzala na vědomí zprávu o činnosti JSDH JPO II. Zároveň 
rada města vyjádřila uznání nad prací členů výjezdové jednotky, kteří se 
podílejí na záchraně životů, zdraví i majetkových hodnot. Město Opoč-
no se bude i nadále snažit o co možná největší podporu jejich činnosti 
a zlepšování podmínek nezbytných pro jejich záslužnou práci. Paní 
starostka je pověřena jednáním s TSMO o možnosti zapojení některých 
pracovníků do výjezdové jednotky JSDH Opočno.

 − Rada města pověřila pana místostarostu jednáním o převedení doposud 
hospodářského lesa v Lišťovině na les zvláštního určení – podle para-
grafu 8 odstavce 2 bodu c – příměstské a další lesy se zvýšenou rekreač-
ní funkcí. Hospodářské zásahy (těžba) by se následně prováděly pouze 
sanitárně, ve prospěch rekreační funkce. Konečné rozhodnutí o této 
změně bude předloženo ke schválení zastupitelstvu města.

z jednání zastupitelstva —

Zastupitelstvo města Opočna č. 9/2016

 − Zastupitelstvo města rozhodlo prodat společnosti České dráhy, a.s.,  
pozemek p. č. 1765/17 oddělený GP č. 1134-67/2009 z pozemku p. č. 
1765/3 v obci Opočno a katastrálním území Opočno pod Orlickými 
horami,  o rozloze 196 m2 za cenu 22.100 Kč. (pozemek u nádraží pod 
septikem ČD)

 − Zastupitelstvo města rozhodlo odkoupit od společnosti České dráhy, 
a.s., pozemek p. č. 1765/24 oddělený GP č. 1265-2858/2014 z pozemku 
p. č. 1765/11 v obci Opočno a katastrálním území Opočno pod Orlický-
mi horami,  o rozloze 64 m2 za cenu 11.500 Kč. (pozemek u nádraží pod 
točnou a autobusovou čekárnou)

 − Zastupitelstvo města vzalo na vědomí podání žádosti o dotaci na vý-
stavbu víceúčelového hřiště v Opočně – Podzámčí do Programu MŠMT 
– Státní podpora sportu pro rok 2016, Program č. 133510, Subtitul 
133512: Podpora materiálně technické základny sportovních organiza-
cí. Do návrhu rozpočtu města Opočna na rok 2016 bude zařazena část-
ka jeden milion korun českých na pokrytí nákladů projektu Víceúčelové 
hřiště Opočno – Podzámčí.

 − Zastupitelstvo města schválilo darovací smlouvu na darování pozemku 
p. č. 1740/21 o výměře 63 m2 odděleného GP č. 1285-2986/2015 z po-
zemku p. č. 1740/7, ostatní plocha – ostatní komunikace a pozemku p. č. 
1734/15 o výměře 17 m2 odděleného GP č. 1285-2986/2015 z pozemků 

p. č. 1734/1 díl „a“ o výměře 15 m2 a část pozemku p. č. 1740/7 díl „b“ 
o výměře 2 m2, ostatní plocha – ostatní komunikace Královéhradeckým 
krajem (pozemky u prodejny Vlasta). 

 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno
 

zprávy  nejen  z  radnice  —

P L A C E N Í  S R Á Ž K O V Ý C H  V O D

Povinnost platit srážkové vody má každý, kdo vypouští srážkovou 
vodu ze své nemovitosti do veřejné kanalizace. Zákonem o vodo-
vodech a kanalizacích č. 274/2001 Sb. jsou od placení srážkových 
vod osvobozeny plochy nemovitostí určených k trvalému bydlení 
a domácnosti, zoologické zahrady a majitelé veřejných komu-
nikací z ploch veřejných komunikací a plochy železničních drah 
celostátních i regionálních. (Tedy například: pokud má někdo ve 
svém rodinném domě provozovnu, je povinen platit poměrnou 
část srážkových vod – z plochy, na které je provozovna.) Množství 
odváděných srážkových vod se počítá z dlouhodobého srážkové-
ho normálu v dané lokalitě, který nám poskytuje Český hydrome-
teorologický ústav. Pokud je tedy jeden rok méně srážek, na dlou-
hodobém srážkovém normálu se to v aktuálním období neprojeví. 
Je to zohledněno až ve výpočtu pro následující období. Výpočet 
srážkových vod je uveden ve smlouvě o dodávce vody a odvádění 
odpadních vod. Cena za 1 m³ odvedených srážkových vod je stejná 
jako za 1 m³ odvedených a čištěných splaškových vod.
 Zdeňka Machútová, TSMO, středisko AQUA

O P O Č N O  V  P Ř Í Š T Í C H  L E T E C H ? 
Z V E M E  VÁ S  N A  V E Ř E J N É  P R O J E D N Á N Í 

A K T UA L I Z AC E  S T R AT E G I C K É H O  P L Á N U

Dovolujeme si vás pozvat na veřejné projednání strategického 
plánu rozvoje města Opočna na období let 2015–2025, které se 
uskuteční v pondělí 14. března 2016 v Kodymově národním 
domě v rámci veřejného zasedání zastupitelstva města Opočna.
 Návrh strategického plánu je od 2. března zveřejněn na webo-
vých stránkách www.opocno.cz/rozvoj a k nahlédnutí rovněž 
v Informačním centru Opočno (budova městského úřadu).
 K návrhu strategického plánu je možno podat připomínky od 
2. do 16. března 2016, a to:

 − elektronicky prostřednictvím formuláře zveřejněného rovněž 
na webu města  www.opocno.cz/rozvoj

 − e-mailem na adresu rozvoj@mu.opocno.cz
 − písemně na formulář v Informačním centru Opočno

 Přijďte se seznámit s vizí a strategií rozvoje města do roku 2025.
Těšíme se na setkání s vámi.
 Za komisi pro rozvoj města Michal Pultar

I N F O R M AC E  K E  KO T L Í KOV ÝM  D O TAC Í M

První kolo kotlíkových dotací v Královéhradeckém kraji, zahájené  
v druhé dekádě ledna, bylo ukončeno již za dva týdny vyčerpáním 
limitu dotace a výrazným převisem poptávky.     
 Další kolo příjmu žádostí  by mělo odstartovat v září letošního 
roku. Přesný termín  bude předem včas oznámen na internetových 
stránkách Královéhradeckého  kraje. V kotlíkových dotacích by se 
mělo  pokračovat i v roce 2017, kdy bude rozděleno dalších 200 mil. 
Kč. Žádosti se budou podávat elektronicky a následně do 10 dnů v lis-
tinné podobě včetně povinných příloh. Podmínky dotace zůstávají 
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stejné a veškeré informace k jejich čerpání naleznou zájemci na webu 
www.kr-kralovehradecky.cz  v sekci „Kotlíkové dotace“. Je zde uve-
den  i seznam energetických specialistů a informace ke kotlům.  
 Zájemci mohou využít dva způsoby čerpání dotace. Buď formou 
zpětného proplacení, nebo formou zálohové platby, což znamená, 
že si lidé nemusí na nový kotel půjčovat a zaplatit ho nejprve celý 
ze svého. Finanční prostředky budou převedeny bezhotovostně na 
účet příjemce dotace na základě předložení zálohové faktury. Pří-
jemce, majitel nového kotle, pak bude muset provést úhradu faktu-
ry dodavateli v celkové výši, tedy včetně vlastní spoluúčasti. Další 
možností je, že kraj převede peníze bezhotovostně na účet příjemce 
dotace po dodání dokladů prokazujících úhradu výdajů. Propláce-
ní faktur za provedené výměny kotlů  bude možno uplatnit zpětně  
do  15. 7. 2015. 
 Dotace je určena na výměnu starých neekologických kotlů v ro-
dinných domech za nové, nízkoemisní kotle na pevná paliva, tepelná 
čerpadla nebo plynové kondenzační kotle. Výše dotace pak závisí na 
typu nového zařízení, maximálně může být do výše 127.500  korun. 
V případě pořízení kotle spalujícího pouze uhlí může být proplaceno 
70 %, v případě plynového kondenzačního kotle  a kombinovaného 
kotle (uhlí + biomasa) 75 % a v případě tepelného čerpadla, příp. 
kotle pouze na biomasu 80 %.  Získání dotace je podmíněno jednou 
ze tří podmínek vztahujících se k energetické náročnosti budovy. 
Rodinný dům musí být buď energeticky úsporný (třída „C“), nebo 
obálka domu zateplena z programu Nová zelená úsporám (případně 
současně podána žádost o dotaci z tohoto programu), nebo musí být 
provedeno jedno z tzv. „mikro“ energetických opatření, např. zatep-
lení střechy, půdy, stropu, podlahy, dílčí výměna oken, vstupních 
dveří apod.  Mikroenergetická opatření navržená energetickým spe-
cialistou budou proplácena do  maximální výše 20 tis. Kč.
     

Shrnutí metodického pokynu poskytovatele dotace: 
Před podáním žádosti o dotaci na výměnu zastaralého kotle žadatel: 

 − musí vlastnit rodinný dům na území Královéhradeckého kraje 
nebo disponovat plnou mocí od majitele RD, tento dům musí být 
v katastru nemovitostí zapsán jako rodinný dům – stavba určená 
pro trvalé bydlení 

 − musí topit primárně kotlem na pevná paliva s ručním přikládá-
ním, který nebyl pořízen z veřejných prostředků po roce 2009 

 − není-li 100% vlastníkem domu a pozemku, musí mít souhlas všech 
spoluvlastníků nemovitosti  k provedení výměny zdroje vytápění

 − nesmí být dlužníkem státních institucí (zdravotní pojišťovna, 
správa sociálního zabezpečení, fi nanční úřad, KU KHK apod.) 
a zároveň dotčená nemovitost není zatížena exekucí 

Splňuje-li tyto základní podmínky, musí dále: 
 − kontaktovat energetického specialistu, který buď vystaví Průkaz 

energetické náročnosti budov třídy „C“ nebo navrhne vhodná 
„mikro“ energetická opatření, nebo podat žádost do programu 
Nová zelená úsporám 

 − vybrat si v seznamu registrovaných výrobků vhodný nový zdroj 
vytápění, není-li zde požadovaný zdroj uveden, je třeba požádat 
výrobce či dodavatele o dodatečné zapsání výrobku do Seznamu 

 − před odpojením starého kotle zajistit fotodokumentaci napojené-
ho kotle na kouřovod  a otopnou soustavu, nejlépe ze všech stran, 
s čitelnou identifi kací kotelny 

 − zajistit ekologickou likvidaci stávajícího zdroje vytápění a zároveň 
doklad o této likvidaci (formulář ke stažení na webových strán-
kách www.kr-kralovehradecky.cz v sekci „Kotlíkové dotace“) 

 − zrealizovat výměnu starého zdroje vytápění a zajistit fotodoku-
mentaci nového zařízení 

 − zrealizovat doporučené „mikro“ energetické opatření (zajistit 

fotodokumentaci stavu před a po realizaci) či zrealizovat projekt 
podpořený z programu Nová zelená úsporám 

 − do 10 měsíců od podpisu smlouvy o poskytnutí dotace předat po-
skytovateli dotace Závěrečnou zprávu včetně konečného vyúčto-
vání dotace 

 − po dobu 10 let plně využívat nový zdroj vytápění 
     Město Opočno má zájem zlepšit kvalitu ovzduší ve městě a vybí-
zí proto občany, aby využili možnosti výhodného pořízení nového 
tepelného zdroje a přidali se ve větším počtu k dosavadním sedmi 
žadatelům z Opočna, kteří o dotaci požádali v prvním kole. Snahou 
města bude vyjít občanům maximálně vstříc nabídkou poradenství 
a pomoci se zpracováním žádostí o dotaci.
 Bc. Jaroslav Koudelka, vedoucí oddělení  sociálních věcí 
 a životního prostředí MěÚ Opočno

P R O D E J N A  V L A S TA  O P Ě T  O T E V Ř E N A . 
T R A D I C E  P O K R A Č U J E !

Koncem ledna jsme vás informovali o tom, že prodejna VLASTA 
v Nádražní ulici ukončuje svou činnost a probíhá výběrové řízení 
na zájemce o její převzetí. Nyní vás můžeme informovat o tom, že 
toto výběrové řízení bylo úspěšné! Od 1. února 2016 prodejnu, 
včetně jejích zaměstnanců, převzal pan Nguyen Minh Hung, je-
hož rodina má dlouholeté zkušenosti s prodejem potravin ve vý-
chodních Čechách a provozuje prodejny například v Kostelci nad 
Orlicí, Bolehošti, Ústí nad Orlicí či Pardubicích. Tradice prodeje 
potravin v domě čp. 312 v Nádražní ulici tak pokračuje a prodej-
na bude nadále poskytovat celý sortiment potravin (včetně čer-
stvých uzenin, pečiva, ovoce a zeleniny), základní potřeby pro 
domácnost i drogerii. Stačí se přijít přesvědčit do Nádražní 312. 
Otevírací doba prodejny je od pondělí do pátku 6:30–18:00, v so-
botu 6:30–11:00 a v neděli  8:00–11:00. Věříme, že i vy budete se 
službami prodejny spokojeni.  Jiří Vlastník

SEZNAM NÁLEZŮ MĚSTSKÉHO ÚŘADU OPOČNO

Ke dni 18. 2. 2016 byly do podatelny odevzdány tyto nálezy:
 − Prsten vyhlášený 16. 3. 2015
 − Řetízek s přívěskem vyhlášený 17. 3. 2015
 − Dioptrické brýle vyhlášené 4. 8. 2015
 − Finanční hotovost vyhlášená 11. 12. 2015
 − Látková taška s doklady vyhlášená 14. 1. 2016

 Vlastníci výše uvedených věcí si je mohou vyzvednout v poda-
telně Městského úřadu Opočno v přízemí budovy čp. 247 na Kup-
kově náměstí. Informace na telefonním čísle 494 669 636.
 V podatelně jsou také uloženy opuštěné věci nepatrné hodnoty: 
klíče, deštník, hodinky, dětské rukavice, černá kapuce s červený-
mi pruhy, náušnice a dioptrické brýle.
 Alena Hrubá, referentka HSFO

POZVÁNKA NA VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA OPOČNA 

— 14. 3.  2016 V KND —
Zveme vás na veřejné zasedání Zastupitelstva města 

Opočna, které se uskuteční v pondělí 14. 3. 2016 
od 18 hodin v Kodymově národním domě.

Hlavní body programu: Schvalování rozpočtu města na 
rok 2016; veřejné projednání strategického plánu rozvoje 

města. Další program bude upřesněn.
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téma —

B U D O U C N O S T  T Ř Í  O P O Č E N S K Ý C H 
O B J E K T Ů

Dlouhodobým cílem města Opočna je postupná obnova objektů, 
které jsou v jeho vlastnictví a o něž je povinno se starat. Pouze 
město – jako vlastník – zároveň rozhodne o tom, jakým způsobem 
budou objekty využity. 
 V současné době se jedná o dva objekty, a to areál nemocnice 
a budovu čp. 2 na Trčkově náměstí. Třetím objektem je klášter, 
který je majetkem Královéhradeckého kraje, ale to, že se v bu-
doucnu stane jeho vlastníkem město, je pravděpodobné. 
 Při jakémkoliv plánování město musí počítat nejen s investice-
mi na revitalizaci, tedy obnovu, ale musí mít na paměti i to, že se 
rozhoduje také o následném provozu. Tedy o tom, jak provozní 
náklady ovlivní rozpočet města v budoucnu. Informování veřej-
nosti považujeme i z tohoto důvodu za velmi důležité, protože bu-
doucnost města se týká nás všech.

Analýza zájmu potenciálních investorů / provozovatelů
Analýza byla zpracována Českou spořitelnou. Zahrnuje nejen in-
formace o možných partnerech, ale zabývá se i dalšími otázkami, 
všechny se dají shrnout do 4 základních bodů:

 − fi nanční analýza defi nující rozsah vlastních fi nančních zdrojů 
v nejbližších 15 letech

 − detailní analýza dotačních možností všech tří objektů
 − provedení průzkumu trhu potenciálních zájemců
 − závěry a doporučení dalších kroků

Rozbory těchto bodů a odpovídající závěry jsou součástí analýzy. 
Jednou z nejdůležitějších otázek je 3. bod, tedy potenciální zájem-
ci. Bylo osloveno více než 140 společností z následujících oborů:

 − církve a církevní subjekty provozující účelová pobytová zařízení 
(např. pro seniory)

 − poskytovatelé sítě sociálních pobytových služeb
 − regionální hotelové řetězce
 − zdravotnická zařízení
 − soukromí podnikatelé
 − developerské společnosti
 − ostatní společnosti a soukromé osoby 

Čp. 2 – budova bývalého soudu na Trčkově náměstí
Zájemci o budovu čp. 2 ocenili její atraktivní polohu, ovšem jejich 
zájem skončil při vnitřní prohlídce objektu. Doporučení Čs. spo-
řitelny (převzato z „Analýzy“):
 „Předpokládaná výše nákladů na rekonstrukci se pohybuje ve 
výši 100 mil. Kč. Tuto částku město ve svém rozpočtu nemá a ne-
předpokládá se její získání z externích komerčních zdrojů. Proto 
v případě čp. 2 doporučujeme jako řešení zaměřit se na dotace ur-
čené na revitalizace vybraných kulturních památek z Integrova-
ného operačního programu, kdy cílem je zvýšení návštěvnosti pa-
mátky (např. umístěním galerie, stálé expozice, knihovny apod.). 
Dotace činí 90 % a po 5 letech udržitelnosti je možné využít objekt 
neomezeně. Zmiňované provozy jsou však provozně velmi ztráto-
vé a nejsou dlouhodobě fi nančně udržitelné. Získaná dotace tak 
musí vyvážit ztrátovost provozu v prvních 5 letech. Po uplynutí 
této lhůty může město zrekonstruovaný objekt využít dle svých 
potřeb.“
 Podmínkou pro získání dotace je, že objekt nebude využíván 
(po dobu 5 let) komerčně, jeho provoz nebude ziskový. Proto pro 
získání dotace nemůže být využit ve své stávající podobě projekt, 
který byl zpracován v minulosti a předpokládal zde i restauraci, 

kavárnu či pivovar. O možnosti dalších kroků mluví „Analýza“: 
 Harmonogram dalších kroků:

 − příprava strategie projektu a navazující žádost o EU dotaci
 − aktualizace projektové dokumentace – z výše uvedeného důvo-

du je nutné v rámci stávající projektové dokumentace citlivě zo-
hlednit funkční využití při respektování podmínek dotačních ti-
tulů a očekávaného budoucího využití objektu po uplynutí 5leté 
udržitelnosti. 

Areál nemocnice
Areál nemocnice chce město řešit postupně, v současné době se 
jedná o budovu D (bývalá chirurgie, porodnice a gynekologie). 
Pro město je prioritou najít provozovatele, který využije celou bu-
dovu, která však zůstane v majetku města. Rekonstrukce budovy 
bude zcela na bedrech města (bohužel zájemce, který by šel tak 
daleko, že by hradil náklady na rekonstrukci budovy, která ne-
bude v jeho majetku, se neobjevil a v dnešní době to asi málokdo 
očekával). Nicméně v okamžiku, kdy by připravený objekt převzal 
provozovatel, město by se nemuselo starat o provoz, naopak by 
se investované peníze začaly vracet v podobě příjmů z pronájmu. 
Další výhodou jsou nově vzniklá pracovní místa. 

 Z diskuze, která navazovala na průzkum investorů,  bylo identi-
fi kováno 11 zájemců, kteří projevili konkrétní zájem o spolupráci 
s městem. Většina z níže uvedených zájemců využila možnosti si 
objekty osobně prohlédnout a svůj zájem rámcově prodiskutovat se 
starostkou města. Budoucí provozovatel vzejde z výběrového řízení 
a stane se jím ten subjekt, který nabídne městu nejlepší podmínky.
 Zájemci, kteří projevili konkrétní zájem o spolupráci s městem:

 − Alzheimercentrum Group (www.alzheimercentrum.cz)
 − Ambeat Health Care (www.ambeat.cz)
 − Anavita (www.dsjablonec.cz)
 − Asklepion (www.asklepion.cz)
 − Atrium Liberec / Promoveo (www.domovatrium.cz)
 − Bouygues (VCES Property Development) (www.vcespd.cz)
 − EBM Partner / GrandPark (www.ebmpartner.cz)
 − Ledax Group (www.ledax.cz)
 − Pixabelly Group (www.domov-senioru-praha.cz)
 − Sivek Hotels (www.sivekhotels.com)
 − p. Drtina (jako fyzická osoba, rektor vysoké školy, podnikatel)

Závěr
Hospodaření města musí být průhledné a transparentní zejmé-
na v otázkách týkajících se veřejných prostředků, tj. prostředků 
občanů města. Během celého procesu, který je před námi, budou 
veškeré volby na základě výběrových řízení, případně elektronic-
kých aukcí. Vzhledem k důležitosti využití objektů pro celé město 
bude některé z příštích setkání u starostky věnováno právě tomu-
to tématu.  
 Starostka Šárka Škrabalová, místostarosta Marian Slodičák

Budova D v areálu bývalé nemocnice. foto: IC Opočno
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I H A  P R O  T E N T O  M Ě S Í C

E. L. James: Grey – Padesát odstínů šedi 
z pohledu Christiana Greye
Život Christiana Greye je čistý, disciplino-
vaný, plně pod kontrolou, plný bohatství 
a… naprosto prázdný. Až do dne, kdy do 
jeho života vstoupí Anastasia Steele. Snaží 
se na ni zapomenout, vytěsnit ji, ale místo 
toho ho strhne bouře emocí, kterou nedo-
káže pochopit a které nedokáže odolat. Dá 
mu Ana zapomenout na hrůzy dětství, které 
Christiana pronásledují každou noc? 

B Ř E Z E N  –  M Ě S Í C  Č T E N Á Ř Ů

Máte tu březen a tento měsíc tradičně patří 
vám, našim čtenářům. Snažíme se o to více 
připravit pro vás něco nového. Doufáme, že 
si z naší nabídky vyberete a i ti z vás, kteří 
právě nemáte čas či chuť číst knížky, zavítá-
te do naší knihovny. 

Vždyť knihovna nemusí být jen o čtení, ale především o místě, kde 
se můžete setkat se svými známými, popovídat si, načerpat inspi-
raci pro práci na zahrádce, ruční práce, budovatelské počiny či si 
jen přijdete prohlédnout výstavu obrázků žáků místní ZUŠ.

Akce pro dospělé čtenáře
 − V úterý 15. března proběhne od 17:30 hodin setkání s Ladisla-

vem Mičekem, autorem historických detektivek – autorské čtení 
z knihy Smrt panského písaře, jejíž děj se odehrává i v Opočně, 
spojené s projekcí o získávání historických podkladů

 − Výstava kroniky knihovny, kterou nově naleznete online na 
webu knihovny

 − Anketa: Čtenáři doporučují (čtenářské tipy na knihy)
 − Výstava:  František Hrubín, Stanislaw Lem

Akce pro dětské čtenáře
 − Facebooková zeď – Doporuč knihu svému kamarádovi
 − Tvořivá dílna: Velikonoční zajíčci
 − Soutěž: Čtenářský kvíz
 − Výstava: Zdeněk Svěrák 
 − Besedy s žáky prvního stupně místní ZŠ 

V Ý B Ě R  Z  K N I Ž N Í C H  N O V I N E K

Oddělení pro dospělé
– Ilja Trebichavský: Divná příroda 
  Regionální literatura.
– Kateřina Dubská: Dcery. Rodinná sága.
– Trish Doller: Aspoň trochu normální. Milostný román.
– Ľubomíra Romanová: Milosrdný spánek
  Skutečné příběhy.
– Stéphane Poignant: 
  Mluvím česky dobže, ale mám pžízvuk. Humor.
– Camilla Läckberg: Mořská panna. Severské krimi.
– Lucie Drbohlavová: Hedvábnou stezkou. Cestopis.
– Arnošt Vašíček: Neuvěřitelné skutečnosti. Záhady.

Oddělení pro děti
– Marie Tetourová: Říkám, říkám pohádku
  Klasické pohádky pro nejmenší.
– Michaela Hrachovcová: Koucourek se vrací. O zvířátkách.
– Pete Johnson: Jak si vycvičit rodiče. Ze života dětí.
– Darcey Bussell: Malá baletka – Rosa a pták Ohnivák. Pro dívky.
– Neil Gaiman: Spáčka a vřeteno. Pohádka netradičně a strašidelně.
– Petr Nikl: Lingvistické pohádky. Pohádky pro starší děti.
– Ryder Windham: Star Wars. Filmové příběhy.
– Tomáš Němeček: 
  Jan Hus očima krejčího Ondřeje a panny Anežky
  Naučný komiks.
– Abbie Rushton: Odpusť mi, Megan. Pro dívky.
– Dana Zahoříková: Nahlížení. Fantasy.

Z A U J A L O  N Á S 
—  Č T E N Á Ř S K Á  V Ý Z V A  2 0 1 6  —

Netradiční a zábavnou formou se snaží podpo-
rovat čtenářství webové stránky DatabazeKnih.
cz v rámci své akce Čtenářská výzva 2016. Pojď-
te a připojte se také a přečtěte 20 knih podle 
určených kritérií. Co třeba knihu začínající stej-
ným písmenem jako vaše křestní jméno, knihu 

přečtenou za jediný den či oblíbenou knihu vašeho dětství? Regis-
trace a podrobné informace naleznete na www.ctenarskavyzva.
cz. S výběrem knih vám rády pomůžeme v knihovně. 
 Radka Mecnerová a Markéta Švandová

 Děkujeme. Za kolektiv MŠ Martina Procházková, DiSn o v i n k y  z  í č k a  —

O R L I C K O  –  O D  K R Á L I C K É H O 
S N Ě Ž N Í K U  P O  H R A D E C  K R Á L O V É

Obrazová publikace Orlicko/Česká re-
publika představuje osobitou krásu regio-
nu od Králického Sněžníku po Hradec 
Králové. 
 Oblast okolo hřebene Orlických hor 
a také řek Divoké a Tiché Orlice je fotogra-
fi cky zachycena na 224 barevných stra-
nách doplněných českým, anglickým a ně-
meckým komentářem. Kromě vyobrazení 
malebné krajiny zde naleznete také celou 
řadu památek. V závěru pak publikace na-

bídne také některá výjimečná místa České republiky. Knihu mů-
žete zakoupit v informačním centru za 325 Kč. (th)

inzerce



z  o p o č e n s k ý c h  š k o l   —

Z Á K L A D N Í  Š K O L A  O P O Č N O
A  N Á Z O R O V Ý  P R Ů Z K U M  V E Ř E J N O S T I  

V minulém čísle Opočenských novin 
mezi zmíněnými nedostatky ze závěrů 
Názorového průzkumu veřejnosti bylo 
uvedeno, že „pozitivně není vnímáno 
ani školství ve městě a vedení základní 
školy“. V závěru zprávy je uvedeno, že za 

nejdůležitější oblast podpory města považuje většina obyvatel 
mimo jiné „zlepšit povědomí o základní škole“. My se o to tedy 
pokusíme.
 V Názorovém průzkumu veřejnosti jsou k jednotlivým ob-
lastem uvedeny podotázky a i odpovědi na ně. Budeme citovat:
 

„Podotázka třetí: Jak jste spokojeni se základní školou? 
K této podotázce se vyjádřilo necelých 60 % respondentů. 
Oproti hodnocení kvality služeb mateřské školy, kvalita slu-
žeb základní školy je hodnocena méně pozitivně. Velmi spo-
kojeno bylo 18 % a spíše spokojeno 19 % dotázaných. Spíše 
nespokojeno bylo 16 % respondentů a velmi nespokojeno 6 % 
respondentů. Více spokojené se službou základní školy byly 
ženy, které celkové na tuto otázku odpovídaly častěji. Při po-
rovnání s věkovou strukturou zjistíme, že nejvíce nespokojeni 
byli respondenti spíše mladšího věku (ve věku 15–19 let uvedli 
všichni hodnotící, že s kvalitou základní školy jsou spíše ne-
spokojeni). Nejvyšší podíl nespokojených z hlediska vzdě-
lanosti byl u respondentů s nejvyšším dosaženým středním 
vzděláním s maturitou a vyšším oborným vzděláním.“
 Jednoduchým výpočtem zjistíme, že z přesných 59 % re-
spondentů je 37 % s naší základní školou velmi spokojeno 
nebo spíše spokojeno, což je daleko více než polovina (téměř 
2/3), 16 % spíše nespokojeno a jen 6 % velmi nespokojeno. 
I přes nadpoloviční většinu respondentů hodnotících školu 
kladně byl v závěru zprávy uveden názor menšiny. Při objek-
tivnosti tohoto vyhodnocení bychom očekávali minimálně 
neutrální hodnocení školy, když už není zveřejněn názor vět-
šiny respondentů. 
 V základní škole v našem městě (a samozřejmě i v jiných ob-
cích) je úplně jiná situace než v mateřské škole, základní umě-
lecké škole, ve sportovních organizacích a jiných spolcích. 
 Školní docházka je dle zákona povinná po dobu devíti roků, 
není tedy dobrovolná. Výuka v základních školách probíhá 
formou, kdy vyučující vzdělává najednou více žáků (ne sys-
témem 1 dospělý = 1 dítě). Vzdělávání žáků se uskutečňuje 
podle školních vzdělávacích programů, které musí dodržo-
vat Rámcově vzdělávací program stanovený státem, kde jsou 
stanoveny i vzdělávací cíle. Výsledky vzdělávání žáků včetně 
hodnocení chování musí škola provádět dle pravidel stano-
vených ve svém školním řádu, který musí vycházet ze zákona 
a stanovených pravidel. 
 Většina žáků tráví ve škole, ať při vyučování nebo ve škol-
ní družině či školním klubu, velkou část dne. Například v 9. 
ročníku mají žáci týdně 32 vyučovacích hodin, tj. průměrně 
6,4 vyučovací hodiny denně. K tomu ještě připočtěme čas pře-
stávek, oběda, čas strávený v zájmových kroužcích. Během 
vyučování je v daném čase na jednom místě velká kumulace 
žáků, což s sebou samozřejmě přináší menší i velké konfl ikty 
mezi žáky. V základní škole žáci stráví devět let svého dětství, 
vyvíjejí se, prožívají zde své nejproblematičtější období – do-

spívání neboli pubertu. Je to období hledání sama sebe, obdo-
bí rebelie proti pravidlům a hodnotám, proti dospělým. 

Hodnocení školy Českou školní inspekcí
 V listopadu 2015 kvalitu vzdělávání v naší škole tři dny pro-
věřoval v rámci své pravidelné inspekční činnosti inspekční 
tým sestavený z pěti odborníků na školství. Inspekční tým 
hodnotil školu dle stanovených kritérií České školní inspekce 
– Kvalitní škola. 

Závěry hodnocení školy ČŠI z 3.–5. 11. 2015: 
 Česká školní inspekce kladně hodnotila:

 − Rozvoj čtenářské gramotnosti
 − Pestrost a zajímavost výuky, pozitivní motivaci a střídání metod 

výuky hlavně na 1. stupni
 − Kvalitu jazykových dovedností, vhodné využití konverzačních 

a poslechových cvičení
 − Klidnou pracovní atmosféru 
 − Velmi dobré znalosti žáků prokazované při opakování či výkla-

du nového učiva, schopnosti vyvozovat souvislosti mezi přírod-
ními jevy

 − Velmi dobrou úroveň zájmového vzdělávání – vychovatelky re-
spektovaly individualitu žáků a poskytovaly dostatečný prostor 
pro spontánní činnosti a seberealizaci

 − Systematický rozvoj osobností žáků nejen v průběhu výchovně 
vzdělávacího procesu, ale i při realizaci projektů

 − Nabídku volitelných předmětů
 − Identifi kaci a evidenci žáků se speciálně vzdělávacími 

potřebami
 − Účelné rozdělení kompetencí výchovných poradkyň 1. a 2. 

stupně
 − Působení školní psycholožky a její spolupráci s vedením školy 

a kolektivem učitelů
 − Práci metodičky prevence sociálně patologických jevů
 − Výrazné zkvalitnění materiálně technických podmínek
 − Navýšení kapacity školní družiny
 − Zřízení školního klubu
 − Vedení povinné dokumentace školy ředitelkou ZŠ

 Česká školní inspekce doporučila:
 − Věnovat se závěru hodin – shrnutí učiva, vyhodnocení práce 

žáků, autoevaluaci žáků
 − Klást větší důraz na individuální přístup k žákům dle doporuče-

ní školského poradenského zařízení
 − Vyhodnocovat přínos vzájemných hospitací

Co dodat závěrem? 
Základní škola je určena pro všechny děti. Naše škola se snaží 
věnovat všem žákům, aby každý žák maximálně rozvinul své 
vrozené schopnosti. Někomu jde učení lépe, někomu hůře. 
Tak to vždycky bylo a bude. Také temperament mají žáci růz-
ný. Někdo je hodný, jiný má s chováním problémy. Musíme 
hodnotit, někdy i přijmout nepopulární opatření, abychom 
ochránili ostatní žáky. Ale vždy myslíme i na to, aby přijatá 
opatření byla účinná, a podáváme pomocnou ruku. Většina 
žáků a jejich zákonných zástupců to pochopí a vzájemně spo-
lupracujeme. Za to bychom jim chtěli poděkovat. 
 Dobrou zpětnou vazbou je, mimo jiné, i to, že většina na-
šich bývalých žáků se do školy ráda vrací, chodí za svými uči-
teli, naši absolventi nám řeknou, co jim v nové škole jde dobře 
nebo v čem mají problémy, vzpomínají, že na „základce jim 
bylo fajn“.  Za ZŠ Opočno Jana Hrnčířová
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„ S  P E N Ě Z I  V  K A Ž D É M  V Ě K U “
NOVÝ KURZ FINANČNÍ GRAMOTNOSTI

Základní škola Opočno nabídne v měsíci březnu nové kurzy pro 
veřejnost. Kurzy se budou týkat fi nanční gramotnosti – 
tzn. správného zacházení s penězi. Předpokládaný termín za-
čátku kurzu bude 31. března. Kurz bude sestaven ze 4 lekcí, kte-
ré budou zaměřeny na získání základních informací o hospo-
daření s penězi. Budou obsahovat lekce fi nančního plánování, 
tvorby rodinných a osobních rozpočtů, správného zajištění rizik 
spojených se životem a efektivním investováním. Účastník kur-
zu by měl být následně schopen umět správně zacházet s penězi 
a hlavně umět rozpoznat podvodnou nebo nevýhodnou nabíd-
ku ze světa fi nancí. Za ZŠ Opočno Bc. Ondřej Novotný

„ S  P E N Ě Z I  V  K A Ž D É M  V Ě K U “

Rozsah kurzu: 4 lekce (1x  týdně čtvrtek 14:30 – 15:30 )
Termín konání: březen 2016 – duben 2016

Přihlásit se můžete osobně v ředitelně školy nebo telefo-
nicky na čísle 494 668 396 do 25. 3. 2016.

Kurz je zdarma. 
O termínu první lekce budou přihlášení účastníci infor-

mování telefonicky. Předpokládaný termín první lekce je 
31. 3. 2016.

S sebou si přineste psací potřeby a přezůvky!

Z Á P I S  D O  P R V N Í H O  R O Č N Í K U

Program letošního zápisu do 1. ročníku ZŠ Opočno, který 
proběhl ve dnech 22. a 23. ledna 2016, zahajovali starší žáci 
naší školy v rolích pohádkových postav. Budoucí prvňáčkové si 
mohli vyzkoušet své dovednosti v pohádkových úkolech. Pro-
cvičili si svou šikovnost, postřeh, trpělivost a soustředění při 
navlékání korálků, zavazování tkaniček, třídění s Popelkou, 
skládání obrázků nebo lovení rybiček. Potom je čekal rozho-
vor s paní učitelkou.

 Děti přišly z mateřských škol i rodin dobře připravené. Paní 
učitelky zajímala úroveň vyjadřování dětí, jejich schopnost 
soustředění a komunikace, případné vady výslovnosti, početní 
představy, znalost barev a základních geometrických tvarů, 
pravolevá a prostorová orientace, držení psacího náčiní a jed-
noduchá kresba. Většina dětí správně znala nejen své jméno 

a příjmení, ale i adresu svého bydliště. Některé se rozhovoru 
s paní učitelkou účastnily odvážně samy, jiné byly jistější v pří-
tomnosti rodičů.
 Poslední částí zápisu bylo vyřízení potřebné administrativy 
s paní ředitelkou Mgr. Janou Hrnčířovou. Formuláře k zápisu 
obdrželi rodiče v mateřské škole, aby se nemuseli zdržovat vy-
plňováním při zápisu. Společně s formulářem dostali i brožu-
ru Prvňáčkovník s informacemi o škole a radami, jak usnadnit 
dítěti i rodičům samým zahájení školní docházky. Měli také 
možnost se zúčastnit besedy „Naše dítě jde do školy“, která 
proběhla v lednu v mateřských školách.
 Máme velikou radost, že k zápisu do 1. ročníku ZŠ Opočno 
přišlo 64 dětí. Přesný počet budoucích prvňáčků bude znám až 
po 31. 5. 2016. Do té doby mají rodiče možnost požádat o od-
klad školní docházky. Někteří již požádali, někteří ještě čekají 
na vyjádření pedagogicko-psychologické poradny a teprve 
poté se rozhodnou. 
 I v letošním roce se mohou rodiče s dětmi přihlásit do pro-
jektu „Prvňák na zkoušku“, který proběhne v dubnu a květnu 
2016. V několika lekcích se děti seznámí se školním prostředím 
a způsobem práce v první třídě. Rodiče mají možnost účastnit 
se jednotlivých lekcí a během nabídnutých konzultací získat 
dostatek informací k úspěšnému zahájení školní docházky 
svého dítěte. Za ZŠ Opočno 
 Mgr. Jana Rejzková a Mgr. Michaela Kozáková

Z Š  O P O Č N O  P Ř I V Í T A L O  D A L Š Í 
S K U P I N U  S E N I O R S K Ý C H  S T U D E N T Ů

Středa 27. 1. byla dnem, kdy proběhla poslední 10. lekce další-
ho seniorského kurzu „S počítačem v každém věku“. Jako vždy 
jsme se s našimi staršími studenty chtěli rozloučit trochu slav-
nostně, a tak jsme se nedlouho po začátku přesunuli do školní 
jídelny, kde pro nás paní kuchařky připravily malé pohoštění. 
Každý účastník obdržel opět malé vysvědčení v podobě ab-
solventského listu a žáci poděkování s malým dárkem. Závěr 
lekce jsme pak už strávili vzájemnou výměnou názorů, zkuše-
ností a zhodnocením celého kurzu. 
 Každý účastník měl od našeho kurzu jistě trochu odlišné 
očekávání, my doufáme, že většina z nich odchází z našeho 
kurzu spokojena a obohacena o nové vědomosti, které mohou 
hned sami aplikovat ve svém životě a udržet tak zase o něco více 
krok s dnešní moderní dobou. I tato skupina byla svým způso-
bem jedinečná, a my na její členy budeme vzpomínat. Jak už to 
ale ve škole chodí, tři měsíce utekly jako voda a na místech na-
šich známých studentů sedí 11 nových účastníků našeho kur-
zu a netrpělivě vyčkává, co jim dnes jejich mladý asistent bude 
ukazovat. Pro velký zájem jsme se letos totiž rozhodli navázat 
hned dalším, v pořadí již 6. během našeho kurzu.
 Následně nám dorazily od účastníků 5. běhu počítačových 
kurzů ohlasy, o které se s vámi rádi podělíme.
 Za realizační tým Mgr. Přemysl Kejzlar

Vážený pane magistře, bohužel jsem se pro onemocnění nemohla 
zúčastnit závěrečné lekce kurzu pro seniory „S počítačem v kaž-
dém věku“. Dovolte mi proto, abych vedení školy i Vám osobně 
aspoň touto formou poděkovala za umožnění účasti v tomto kur-
zu, který značnou měrou přispěl k prohloubení mých základních 
znalostí o práci s počítačem. Velký dík patří i Evě Francové, kte-
rá se mi velice ochotně a trpělivě věnovala. Takový hezký přístup 
k nám, seniorům, jsem skutečně neočekávala.
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 Přeji Vám hodně úspěchů ve Vaší náročné práci ve škole i hod-
ně spokojených absolventů obdobných kurzů, které pro veřejnost 
pořádáte. S pozdravem JUDr. Jarmila Kabelková

Vážený pane učiteli a milí žáci, děkujeme Vám touto cestou za 
úspěšné provedení kurzu. Za krátkou dobu se z nás stali počí-
tačoví géniové. Sice ještě nemůžeme konkurovat počítačovým 
hackerům, ale základní pojmy a postupy jsme si zdárně osvojili. 
Touto cestou děkujeme i vedení města Opočna, paní ředitelce, 
panu učiteli Kejzlarovi a všem žákům, kteří nám pomáhali po 
celou dobu kurzu.
 Přejeme Vám hodně úspěchů a všem žákům 9. tříd, aby úspěš-
ně zvládli přijímací zkoušky. Účastníci kurzu

 t r a d i c e  a  s o u č a s n o s t  —

B Ř E Z E N

Dnešním tématem jsou Velikonoce. Podle knihy Lidové tradice 
(Dagmar Šottnerová) tento svátek prapůvodně souvisel se svát-
kem nomádských pastýřů a byl spojen s obětováním mladých 
zvířat, především beránka. Dnes jsou Velikonoce spojené s pa-
mátkou umučení a vzkříšení Krista. Slaví se vždy po jarní rovno-
dennosti, první neděli po jarním úplňku. 
 Velikonoce se udržují dodnes, i když ne každý je vnímá jako nej-
významnější svátek křesťanské církve, a tak je možné, že na Velký 
pátek někdy ani nevíme, že je a proč je, což by se mělo změnit, pro-
tože od letoška je uznán svátkem, tím pádem si asi většina z nás 
uvědomí, že je a proč je.

Velikonoční zvyky 
Je jich mnoho, ani by se nám nevešly do novin. Pro spojení s Opoč-
nem jsem sáhla do archivu letopisecké komise. V roce 1968 byla 
připravována rozsáhlá publikace. Iniciátorem byl tehdejší předse-
da MěNV Josef Netík a jednotlivé kapitoly zpracovávali odborníci 
nebo lidé mající k danému tématu blízko. Kniha nakonec nevyšla, 
ale připravované materiály se naštěstí zachránily – do archivu le-
topisecké komise je věnovala paní Helena Netíková jako část po-
zůstalosti po svém manželovi. 

Z národopisu Opočenska
Tak je označena kapitola, z níž přináším úryvek z textu o Veliko-
nocích: „Nejvíce zvyků a pohody prožívali vesničané od zeleného 
čtvrtka až po velikonoční pondělí. Starý včelař přehlížel na zelený 
čtvrtek včely a dětem namazal medem ústa, aby je prý neuštknul 
had. (…) Pekaři pekli ‚jidášky‘, které se mazaly právě medem. 
Žádné polní práce se nesměly zařizovat, neboť bylo hříšné hýbat 
zemí, v které odpočíval Spasitel. Otužilí skákali do studené vody, 

jiní, zvláště děti, se omývali svěcenou vodou, aby se prý zbavili pih 
a lišejů. 
 Na velký pátek se držel přísný půst, který skončil až při vzkříše-
ní na bílou sobotu, která byla vítána hranicemi (pálením Jidáše), 
pečením mazanců, hlaholem zvonů a zametáním podlahy. (…) 
Slavnost pokračovala ještě v neděli na boží hod, kdy se mnohde 
jedly buchtičky polité medem nebo posvěcený mazaneček, vejce 
a kousek masa většinou z beránka nebo kůzlátka. Posvěcené jídlo 
se muselo sníst ještě před polévkou a zbytky se házely do ohně.
 Nejradostnější okamžiky, zvláště pro děti, nastaly v pondělí 
o velikonoční pomlázce. Koledujíce, sbíraly po příbuzných a zná-
mých malovaná vajíčka, cukrové panny nebo krejcary. V pravé 
ruce nosily vrbovou pomlázku, ovázanou hadříčky, v levé ruce 
uzlíček, a nebojácně koledovaly: ‚Hody hody doprovody, dejte 
tetičko červený jablíčko‘, nebo ‚Panímámo krásná, dala jste nám 
másla, dala jste nám maličko, přidejte nám vajíčko‘.“
 Nevím jak vy, ale já si myslím – škoda že tehdy publikace 
nevyšla. 

Velikonoční dekorace pro všechny 
Napadlo mě, že místo receptu bych mohla sehnat návod na jedno-
duchou velikonoční dekoraci. Zavolala jsem kamarádce (do Ate-
liéru Renata) s prosbou: aby to bylo jednoduché a hezké, aby pří-
prava trvala maximálně 20 minut, abych na to nemusela nic moc 
extra shánět. Odpověď (s úsměvem): „Stav se, určitě spolu něco 
spácháme.“ Když budete chtít, můžete „spáchat“ také, příprava 
trvá 15 minut, ale když si budete chtít vyhrát (třeba s dětmi), lze 
natahovat. A je to jednoduché – prostě pro všechny: 
 Potřebujeme:

 − košíček, květináč nebo cokoliv podobného, co doma najdeme
 − drátky na zelené dekorace (ani jsem nevěděla, že to existuje) – 

mají v papírnictví (1 Kč/ks)
 − polystyrénové vajíčko (velikost dle libosti, já jsem si koupila dvě 

malá – po 6 Kč)
 − tvarovací hmotu fl orex (mají v květinářství – cca 20 Kč)
 − špejle, to má asi každý doma, a cokoliv na ozdobení vajíčka
 − břečťan nebo podobný přírodní materiál (třeba už budou kočičky)

Tvarovací hmota (suchá – nenamáčet) se dá do košíku. Pak se 
omotají drátky břečťanem a přichytí se na obvod košíku. Přichy-
cení (okraj košíku na vnitřní straně) stačí na třech nebo čtyřech 
bodech, čímkoliv (třeba kouskem drátku). Vajíčka se ozdobí dle 
fantazie, může se použít třeba i dekoračka, kterou máme v pokoji, 
bude nám to pak pěkně ladit. Mohou se i nabarvit, to bude určitě 
bavit ty nejmenší. Pak už stačí vajíčko napíchnout na špejli a za-
sadit do košíku. 

Žáci a učitelé. Generace si tentokrát vyměnily role. 
 foto: archiv ZŠ Opočno

Pro Renatu Pultarovou byla příprava dílem okamžiku. „Vajíčko 
mám zatím jen bílé, ale i to může být hezké. A každý může do-
zdobit dle fantazie, třeba mašlí,“ doplňuje Renata, která mašli 
(s použitím drátku) hned vytvořila. foto: Dana Marková



Výhoda: jednoduchost, takže to může být společné tvoření s dět-
mi. Další výhoda: dokud bude břečťan zelený, můžete využívat 
i po Velikonocích, stačí zapíchnout jinou dekoraci. Prostě – i kdy-
byste si malý košík měli koupit (v květinářství kolem 30 Kč), mů-
žete z něho mít radost celý rok.  Za redakci dm

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Děkujeme všem soutěžícím za správné odpovědi. Tentokrát vy-
hrála paní Regína Novotná z Českého Meziříčí, jejíž smska zně-
la: JE TO LEV. Když jsem jí o výhře informovala, zjistila jsem, že 
paní Novotná má k Opočnu blízko. Její rodné příjmení je Citová, 
a teď už mají určitě starší čtenáři jasno. Její otec Jindřich Cita byl 
v Opočně starostou (tehdy předsedou), vřelý vztah k Opočnu jeho 
dcera „zdědila“ a z výhry – kalendáře Opočna – má velkou radost.
 Vraťme se však k minulému soutěžnímu obrázku. Dalibor Ště-
pán (šéfredaktor našich novin) lva umístil na Kupkovo náměstí, 
což nebylo úplně náhodné. Socha lva zde měla skutečně stát – 
coby Památník Osvobození. O realizaci bylo rozhodnuto v roce 
1938. Nakonec k ní však nedošlo, důvodem byla pravděpodobně 
2. světová válka. Lva v celé jeho kráse můžete vidět v knize Opoč-
no v proměnách (str. 285).

 Také dnešní soutěžní otázka v sobě spojuje současnost i histo-
rii. V červenci roku 1906 byl položen základní kámen k budově čp. 
11 (dnešní základní škola), 1. prosince 1907 byla slavnostně ote-
vřena (tehdy jako měšťanská škola chlapecká). V kronice Opočna 
se můžeme dočíst, že „plány pro tuto novou budovu vypracoval 
pan Ladislav Skřivánek, architekt ve Vídni“. Škola je to dozajis-
ta krásná, během sezóny jsou častým obrázkem turisté, kteří si ji 
fotí. Málokdo z nás však ví, že Ladislav Skřivánek má „na svém 
triku“ ještě další budovu v Opočně. Důkaz o tom přinášíme na 
dnešní fotografi i a soutěžní otázka je jasná: Co je to za budovu? 
Své odpovědi zasílejte e-mailem na adresu info@zusopocno.cz 
nebo smskou na číslo 739 145 521. Výherce si tentokrát bude moci 
vybrat mezi kalendářem a vstupenkou na zahajovací koncert cyk-
lu Opočno hudební, který proběhne 22. března v Kodymově ná-
rodním domě.  Za redakci dm

k a l e n d á ř  a k c í  —

B Ř E Z E N  2 0 1 6

22. 2.–31. 3. ZÁPIS DO TANEČNÍCH KURZŮ 
PRO ZAČÁTEČNÍKY 
Informační centrum Opočno 
Přihlášky si můžete vyzvednout v Informačním 
centru Opočno. Více informací na str. 10.

pátek 4. 3. 
19:00

DEGUSTACE VÍNA – 
TEMPLÁŘSKÉ SKLEPY ČEJKOVICE 
Ateliér Renata 
Degustovat budeme prémiová a oceněná vína 
ze Salonu vín. Cena je 250 Kč.

sobota 5. 3.
10:00

VELIKONOČNÍ DEKORACE Z FILCU 
Ateliér Renata 
Přijďte vyzkoušet různé techniky tvoření. Cena 
je 150 Kč za kurz včetně veškerého materiálu. 

sobota 5. 3.
20:00

PLES HC OPOČNO 
Kodymův národní dům 
Hraje skupina ERRORI. Bohatá tombola. 
Vstupné 150 Kč. Lístky v kanceláři na zimním 
stadionu, nebo na tel. 731 285 010.

neděle 6. 3. 
15:00

O PEJSKOVI A KOČIČCE A ZLÉM ZAJÍCI 
Kodymův národní dům 
Pořádá Divadélko Batole.

čtvrtek 10. 3. 
15:00–17:00

VELIKONOČNÍ DÍLNY 
PRO DĚTI A JEJICH RODIČE 
Základní škola Opočno, Trčkovo nám. čp. 4 
Dílny budou probíhat od 15 do 17 hodin. 
Pořádá Základní škola Opočno.

pátek 11. 3. 
19:00

PLES MĚSTA OPOČNA 
Kodymův národní dům 
Hraje skupina Pokrok. Vystoupí mažoretky 
Colloredo, Firelovers a zpěvák Jakub Smolík. 
Každá vstupenka s místenkou vyhrává. Vstupné 
200 Kč. Předprodej vstupenek v IC Opočno.

neděle 13. 3. 
14:00

DĚTSKÝ KARNEVAL NA LEDĚ 
Zimní stadion Opočno 
Hry, soutěže, tombola. Moderuje DJ Lukino. 
Vstupné: masky zdarma, ostatní 20 Kč.

pondělí 
14. 3.
18:00

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTA OPOČNA
Kodymův národní dům
Na programu je projednání rozpočtu města na 
rok 2016, strategický plán rozvoje a další.

úterý 15. 3.
17:30

SETKÁNÍ S LADISLAVEM MIČKEM, 
AUTOREM HISTORICKÝCH DETEKTIVEK 
Městská knihovna Opočno 
Autorské čtení z knihy Smrt panského písaře, 
jejíž děj se odehrává v našem regionu, spojené 
s povídáním a dataprojekcí o vzniku knihy.

sobota 19. 3. 
15:00

DĚTI PRO DĚTI 
Kodymův národní dům 
Pořádá Junák – český skaut, středisko Opočno.

neděle 20. 3. 
15:00

JAK SE ČERT STAL ŠEVCEM 
Kodymův národní dům 
Pohádka o čertech, veselé princezně a zamilo-
vané čertici. Pořádá Opočenský Kašpárek.
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 foto:  Dana Marková

inzerce

Slunný Dvůr v Dobrušce–Pulicích 
přijme KUCHAŘE na plný úvazek.

Nástup možný od května.
Požadujeme praxi, spolehlivost 

a chuť učit se novým věcem.
Nabízíme moderně vybavenou velkou kuchyni, příjemný 

kolektiv a dobré ohodnocení.
Kontakt: 608 969 795, info@slunnydvur.com
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pondělí 21. 3. 
18:00

JARNÍ KONCERT 
Kodymův národní dům 
Pořádá ZUŠ Opočno.

úterý 22. 3. 
19:00

SYMFONICKÝ ORCHESTR 
KONZERVATOŘE PARDUBICE 
Kodymův národní dům 
V rámci koncertu vystoupí klavírista Marek Ko-
zák. Koncert pořádá Opočenská beseda. Před-
prodej vstupenek v Inforamčním centru Opoč-
no za 130 Kč, na místě za 150 Kč.

25. 3.–28. 3. VELIKONOČNÍ VÝZDOBA ZÁMKU 
Státní zámek Opočno 
Oživení prohlídek výzdobou v duchu a se sym-
boly velikonočních svátků.

čtvrtek 31. 3. 
14:30

S PENĚZI V KAŽDÉM VĚKU 
Základní škola Opočno 
Rozsah kurzu: 4 lekce. Přihlásit se můžete 
osobně v ředitelně školy nebo telefonicky na 
čísle 494 668 396 do 25. 3. 2016. Kurz je zdar-
ma. Předpokládaný termín první lekce je 31. 3. 
2016.

Aktuální seznam akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz.

 z  k u l t u r y   —

P Ř I H L Á Š K Y  D O  TA N E Č N Í C H

Město Opočno zahájilo ZÁPIS DO TANEČNÍCH KURZŮ PRO 
ZAČÁTEČNÍKY 2016. Kurzy budou probíhat ZÁŘÍ–LISTOPAD 
v sobotu od 19 hodin v Kodymově národním domě v Opočně.
Kurzovné 1.200 Kč, gardenka 300 Kč (termín první lekce bude 
upřesněn). Kurzy vedou manželé Machovi. V ceně kurzu je zahr-
nuto 10 lekcí a Věneček. 
 Příjem přihlášek od 22. února do 31. března v Informačním 
centru Opočno.  (th)

Z A  N E C E LÝ  M Ě S Í C  S TA R T U J E 
O P O Č N O  H U D E B N Í

Abonentky na první tři koncerty jste si mohli koupit do konce úno-
ra, váš velký zájem nás potěšil – děkujeme! Od 1. března si můžete 
na informačním centru zakoupit vstupenky na tyto koncerty už 
pouze samostatně. Cena je výhodnější než na místě a pokud vá-
háte, máme jedinou radu – neváhejte! V minulých Opočenských 
novinách jsme přinesli informace o koncertech, nabídka je určitě 
silně lákavá.
 Pan Kašpar vždycky říkal – vyprávějte o nás. Něco na tom je, 
tak třeba: po Vánocích jsem vyslechla rozhovor v prodejně COOP. 
Paní R: „…mně splnil Ježíšek přání. Chtěla jsem abonentku na 
cyklus Opočno hudební. Zatím jsem moc nechodila, ale slyšela 
jsem, že koncerty stály zato. Abonentku jsem dostala a už se tě-
ším.“ Svědčí to o tom, že i ústní doporučení má svou důležitost. 
A proto – vy, kdo jste s námi spokojeni – vyprávějte o nás…
 Za Opočenskou besedu dm

P O Z D R AV  O R A N Ž O V É M U  K R Á L Í K O V I

Někdy přijdou situace, kdy si člověk říká, zda je to opravdu 
jenom náhoda… 
 Když jsem chystala do minulých Opočenských novin 
příběh oranžového králíka, probírala jsem se spoustou fo-
tografi í. Všechny měly společnou „stádnost“. Rozumějte – 
nebyl na nich jeden králík, ale stáda. Stáda králíků a dalších 
zvířat, stojících či lezoucích po všem možném, třeba i mra-
kodrapech (jak je tam jen dostali?), lemujících celé ulice, 
vypadali docela živě, a mně najednou začalo být toho naše-
ho oranžového jedináčka líto.

 A nestojte, netrvalo dlouho (pár hodin, nebo dní, už ne-
vím), šla jsem něco vyřídit do přízemí ZUŠ a nestačila jsem 
se divit. Ze všech koutů chodby na mě hleděly nejrůznější 
tvary, které se nápadně podobaly zvířatům. Paní učitelka 
Kamila Panenková mi v rychlosti vysvětlila, co to tam vzni-
ká, že se na to využijí staré lahve a noviny (takže tak tro-
chu populární recyklace?), technika se nazývá kašírování, 
a když je dostatek fantazie (což děti mají), mohou vznikat 
zvířata vskutku roztodivná. 
 No řekněte sami, je tohle náhoda? Sice vím, že svá zví-
řátka si děti určitě vezmou domů, ale přece jen jsem se paní 
učitelky zeptala, jestli by dřív nechtěla (ta zvířátka) dělat 
společnost našemu francouzskému kamarádovi – oranžo-
vému králíkovi, někde na veřejně přístupném místě, kde 

Dlouhý potlesk si vysloužilo Docela velké divadlo od zcela zaplněného 
sálu Kodymova národního domu za divadelní adaptaci slavného fi lmu 
Miloše Formana Hoří, má panenko! V hlavních rolích se na opočen-
ských divadelních prknech 19. února představili David Suchařípa, 
Vladimír Kratina, Josef Náhlovský a další.  foto: Martin Prát

Zvířata v ZUŠ teď odpočívají, než se dočkají dalšího zkrášlení. 
Ale aspoň některé tvůrkyně jsme u nich zastihli, pro noviny nám 
ochotně zapózovaly. foto: Dana Marková

Poděkování
Chtěla bych poděkovat poctivému nálezci, který mi 

v prodejně Coop vrátil zapomenutou peněženku.
Táňa Vondráková
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by si je mohlo prohlédnout víc lidí. Kamila Panenková byla 
nápadem nadšená, protože představit práce dětí veřejnosti, 
i to je to, oč tu běží. 
 A tak prosíme naši radnici – až půjdete do archivu, kde je 
zatím králík uložen, pozdravujte ho a vyřiďte mu, ať zatím 
klidně spí, protože je venku zima, a ať si nechá zdát o zá-
kladní umělecké škole, kde je spousta dětí, které pro něho 
chystají nové kamarády. 
 Za ZUŠ, Abakus a kulturní komisi dm 

s p o r t  —

J A K  J E  T O  D Á V N O …

V letošním roce uplyne 40 let od největšího úspěchu opočenského 
ledního hokeje, který v roce 2017 oslaví 70 let od založení klubu. 
Jak si jistě hlavně starší čtenáři vzpomenou, v roce 1974 se splnil 
sen všech opočenských hokejistů. Byl uveden do provozu stadion 
s umělou ledovou plochou. Bylo proto potřeba, aby se v Opoč-
ně hrál i lepší lední hokej. Vlastních hráčů tehdy mnoho nebylo, 
a tak se výbor rozhodl, že posílí mužstvo o hráče se zkušeností 
z vyšších soutěží a vhodným namixováním s domácími hráči se 
pokusí vytvořit celek, který bude hrát hokej minimálně na krajské 
úrovni. Z Hradce Králové přišli hráči, kteří hráli tehdejší druhou 
hokejovou ligu. Byli to útočníci Františkové Bulíček a Fišera, Ivan 
Rubek a tři obránci, zkušený Josef Rejman a mladí hráči, studen-
ti medicíny a farmacie Mirek Fabián a Karel Dlabal. V Novém 
Městě, které tehdy postoupilo do II. národní ligy, se nevešli do 
sestavy brankář Josef Dyntar, obránci Karel Kupka, Vlasta Von-
dřejc a Jirka Grim a útočník Vašek Mach.  Z Opočna pak tu hráli 
brankář Josef Krejča, obránci Josef Veselka, Jarda Brich a útoč-
níci Josef Boukal, Pavel Žďárek, Jaroslav Tojnar, Pavel Novotný, 
Jaroslav Šanovec a Jaroslav Šnajdr. Trenérem byl Jaromír Škobis, 
trenérem brankářů Luděk Hamáček, vedoucím mužstva Václav 
Hartman a lékařem MUDr. Jan Král. 
 Hráči měli možnost trénovat 3x týdně na vlastním ledě, využí-
vali zkušeností hráčů z vyšších soutěží a dali si za cíl postup do 
divize. Opočno vyhrálo svou skupinu krajského přeboru, ve které 
zvítězilo jednoznačně. Po výhrách nad vítězi dalších skupin, Po-
ličkou a Jaroměří, získali hráči titul krajského přeborníka. Ná-
sledně opočenští vyhráli i kvalifi kaci proti vítězi severočeského 
kraje, mužstvu Třebenic. Utkání se hrálo na zimním stadionu 
v Lovosicích a skončilo výsledkem 7:3. Sen se stal skutečností. 
 Hned v první sezoně 1974–75 skončilo na druhém místě za 
Spartakem Hlinsko, kde hrála řada hráčů se zkušeností z 1. a 2. 
ligy.  Nechalo za sebou mužstva Jablonce nad Nisou, CHS Cho-
těboř, Karbo Benátky a ZKL Klášterec nad Ohří. Opočno získalo 
z 20 utkání 29 bodů, když 13 zápasů bylo vítězných, třikrát remi-
zovalo a čtyřikrát podlehlo. Vítěz divize Hlinsko v Opočně dvakrát 
prohrálo s výsledky 7:5 a 7:1. V nastávající sezoně mužstvo posílili 
další hráči (Černý, Bolek, Hrůza, Michálek, Jindra a Kejzlar) a byl 
stanoven cíl – vítězství v divizi. To se v sezoně 1975–76 povedlo. 
Skupina, ve které hrála mužstva ze severočeského a východočes-
kého kraje, měla osm účastníků, byla hrána čtyřkolově a vítěz měl 
právo postupu do 2. české národní hokejové ligy. 
 K překvapení všech nevěřících Tomášů se podařil Spartaku 
Opočno husarský kousek. Po odehrání 28 mistrovských utká-
ní byl pohled na tabulku následující: Opočno na prvním místě 

se ziskem 39 bodů, druhý Stadion Teplice 35 bodů, následovala 
mužstva Baníku Most, DNT Kadaň, Spartaku Hlinsko, Kovohutí 
Povrly, Tiby Jaroměř a ZKL Klášterce nad Ohří.  V soutěži dosáh-
lo 17 vítězství, 5x remizovalo a 6x prohrálo. Hokej se hrál opravdu 
dobrý, o čemž svědčí návštěvy na utkáních. Každý domácí zápas 
sledovalo až 1000 diváků, rekord v návštěvnosti padl při utkání 
s Hlinskem, kdy se na tribunách tísnilo neuvěřitelných 1400 fa-
noušků. Z ekonomických důvodů se Spartak Opočno vzdal po-
stupu do 2. ČNHL. Mužstvo bylo postupně doplňováno mladými 
hráči a o tom, že se tenkrát „dělal“ hokej v Opočně dobře, svědčí 
skutečnost, že po sezoně 1975–76, kdy se východočeským pře-
borníkem stalo mužstvo Sokola Semechnice, následovala nad-
vláda Opočna v krajském přeboru. Třikrát v sezonách 1976–7, 
1977–8 a 1978–9 získalo krajský titul. Postupně zakončili kariéru 
starší hráči a podobný úspěch už se nepodařilo zopakovat.  
 Josef Krejča

 k r á t c e  n a  z á v ě r   —

– Elektornická dražba opočenského hotelu Holub by měla pro-
běhnout 18. dubna 2016. Bližší informace lze dohledat na webu 
www.eurodrazby.cz.
– Mimořádné rozšíření úředních 
hodin podatelny Finančního  úřa-
du v Dobrušce – v termínu od 21. 3. 
do 1. 4. 2016 (krom státních svátků 
a víknedu 25.–28. 3.) bude podatel-
na otevřena denně od 8:00 do 18:00 
hodin.
– ZŠ Opočno vás zve na Velikonoč-
ní tvoření dne 10. března 2016.
– Tradiční výstava Velikono-
ce svátky jara proběhne i letos 
v Častolovicích v termínu 18.–20. 
března. (red)

Sezona 1977–78 družstvo dospělých – krajský přebor – vítěz kval. o II 
NHL. Stojící: Jindra Vlastimil, Tojnar Jaroslav, Matuška Josef, Žďá-
rek Pavel, Boukal Josef, Vacek Josef, Voltr Rudolf, Brich Jaroslav. Sedí-
cí: Fabián Miroslav, Kejzlar Petr, Krejča Josef, trenér družstva Škobis 
Jaromír, vedoucí družstva Šafář Karel, Havrda František, Rejman 
Josef, Dlabal Karel. Chybí: Bulíček František, Michálek Ladislav, Ve-
selka Josef.  foto: archiv letopisecké komise
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Uzávěrka příštího čísla 18. 3. 2016 v 15 hodin — Vyjde 31. 3. 2016
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